
Bemutatjuk a 
Tudomány-
egyetem új 
KISZ-titkárát 

Hegyi Andrág 1946-ban született. A 
JATE Ságvári Endre Gyakorló Gimná-
ziumában végezte középiskolai tanulmá-
nyait. Két évig a gimnázium KISZ 
szervezetének titkára volt. 1965-ben 
nyert felvételt a József Attila Tudo-
mányegyetem Bölcsészettudományi Ka-
rának történelem-orosz szakára. Tanul-
mányait jeles és kitűnő eredménnyel 
végezte, harmadéves kora óta Népköz-
társasági ösztöndíjas. 1967 áprilisában 
a JATE BTK KISZ titkárává válasz-
tották, ezt a funkcióját 1969 tavaszáig 
töltötte be. amikor is a JATE KISZ VB 
titkárhelyettesi teendőinek ellátásával 
bízták meg. 1967 februárja óta tagja az 
MSZMP-nek. A mozgalmi munkában 
eddig végzett kimagasló tevékenysége 
alapján, annak elismeréseképpen vá-
lasztották most meg a JATE KISZ 
Végrehajtó Bizottságának titkárává. 

— Titkárrá olyan időszakban válasz-
tottak, amikor az új egyetempolitikai 
intézkedéseket fokozatosan bevezetik. 
Hogyan látod a KISZ szervezet szere-
pét. feladatait ebben a munkában? 

— KISZ szervezetünk — megítélésem 
szerini — alkotó módon vette ki részét 
a7. ú j egyetempolitikái intézkedések be-
vezetését megelóző előkészítő munkála-
tokból, ami az u j intézkedésekben meg-
felelően tükröződik is. Éppen ezért — 
meggyőződésem, — minden lehetőség 
adott arra, hogv az alapszervezetektől .. 
az egyetemi KISZ Végrehajtó Bizottsá-
gig, a KISZ cselekvő módon segíthesse 
elő a kommunista .szakemberképzés fo-
lyamatát. Feladataink nagyok lesznek, 
hiszen az ú j lehetőségekkel, jogokkal le-
het jól és kevésbé jól élni, sőt vissza-
élni is. A KISZ-nek-a jövőben is ki-
emelten fontos szerepet kell betöltenie 
az oktatási reform tartalmi vonásainak 
kibontakoztatásában a problémák ál-
lami- és pártszerveknek jelzésével épp-
úgy, mint a hallgatók szemléletének po-
zitív irányú formálásával. Jelentős 
feladat lesz az is, hogy a kari- és egye-
temi tanácsokba éppen most megválasz-
tott hallgatói képviselők betöltsék funk-
ciójukat: megalapozottan, fiatalos har-
cgssággal képviseljék hallgatóságunk 
jogos érdekeit, valóban egyenrangú fél-
ként kapcsolódjanak be az egyetem, a 
karok életének irányításába. Üjra és új-
ra jelezni kívánjuk azokat a problémá-
kat, amelyek a pályázati rendszer tisz-
taságát zavarják és törekedni fogunk 
az ú j ösztöndíjrendszer által adott kö-
zösség- és személyiségformáló lehető-
ségek fokozottabb kiaknázására. 

— Miben látod az elkövetkező időszak 
legfontosabb feladatait az egyetemi 
KISZ munkában? 

— A sok lényeges tennivaló közül e 
helyütt csak egyet emelnék ki. Az 
egvetemi KISZ VB és a kari KISZ 
VB-k, ül. Bizottságok fő erőfeszítései-
nek az alapszervi KISZ munka színvo-
nalának emelésére, az alapközósségek 
tevékenységének színvonalasabbá, von-
zóbbá tételére kell irányulni. Minden 
erőfeszítés hiábavaló lesz azonban ak-
kor, ha ez a törekvés csak a KISZ 
felsőbb szervei részéről fog megnyilvá-
nulni és nem találkozik az alapszervi 
KISZ vezetőségek, a KISZ tagság szé-
les tömegeinek többet és jobbat tenni-
akarásával. Véleményem szerint az 
alapszervi KISZ munkában akkor kö-
vetkezhet be döntő változás, ha az 
egyetemi és kari párt- és KISZ szer-
vek jelenleginél koncentráltabb támoga-
tása mellett a KISZ tagság, KISZ ve-
zetők igazán if júkommunista része of-
fenzívebb lesz. ha megértetik, hogv a 
KISZ olyan lesz. amilyenné azt tagjai 
teszik, hogy a KISZ nem önmagáért 
van, hanem a KISZ tagokért, hogy te-
vékenységének színvonala nem felsőbb 
szervektől, hanem a KISZ tagság ön-
maga és közösség iránti igényességétől 
függ elsősorban. 

— Az elmondott problémák ós fel-
adatok ismeretében milyen érzésekkel 
látsz munkához? 

— Optimista vagyok. Hiszek abban, 
hogy KISZ tagjaink érettek az előttünk 
álló feladatok megoldására. 

— Köszönjük az interjút. KISZ tit-
kári munkádhoz erőt, egészséget és sok 
siken kjvÁnuük 

„Takarékosság" 
a diákmenzán 
Visszaélést leplezett le a népi 
ellenőrzés 

Egyetemeink MSZMP és KISZ Bi-
zottságai javaslatára az MSZMP Csong-
rád megyei Bizottsága agit. prop. osz-
tálya és a KISZ Csongrád megyei Bi-
zottsága felkérte a megyei Népi ellen-
őrzési Bizottságot, hogy vizsgálja meg 
az egyetemi hallgatók ellátását. 

A vizsgálatot 21 népiellenőr végez-
te 123 mukanap ráfordítással. A vizs-
gálatnak négy féle célja volt. Egyrészt 
annak megállapítása, hogy az Alföldi 
Üzemi Vendéglátó Vállalat 5. sz. te-
lepe és konyhái az egyetemi hallgatók 
élelmezését hogyan látják el; másrészt 
eleget tesz-e a vállalat az egyetemek-
kel kötött szerződésekben rögzített kö-
telezettségének; harmadszor a jelenle-
gi diákélelmezés mennyiben felel meg 
a közélelmezés általános előírásainak; 
és végül milyen intézkedések szüksé-
gesek a megfelelőbb diákélelmezéshez. 

A széleskörű, minden részletkérdés-
re figyelmet fordító vizsgálat során 5 
napon át ellenőrizték a vállalat 5. te-
lepéhez tartozó konyhákat, amelyek-
ben a hallgatók számára főznek. Vé-
gig kísérték a nyersanyagok út já t a 
raktártól a központi konyháig, majd a 
menzákon történő kiosztásig. 

Egy napon 533 Ft-tal 
károsodtak a diákok 

A vizsgálat a március 23-án tapasz-
taltakból az alábbiakat állapította meg. 

Az anyagok kiadásánál és átvételénél 
a központi konyhán a vizsgált 6 féle 
nyersanyagból egy kivételével vala-
mennyiből hiányos mennyiséget adtak 
ki a raktárból. Fokhagymából is csak 
azért nem volt hiány, mert az utalvá-
nyozott 1,46 kg-ból egy grammot sem 
adtak ki a raktárból. Ennek ellenére a 
konyhán 2,5 kg fokhagymát találtak. 
A legnagyobb eltérés a vöröshagymá-
nál volt, ahol a 64 kg helyett 14 kg-ot 
vettek át a raktárból. 

Megállapította a népi ellenőrzés, hogy 
a kiszabott és a ténylegesen kiadott 
anyagok mennyisége között, ezen az 
egy napon is lényeges az eltérés, és 
ezzel 533 Ft-tal károsították meg a 
központi konyhán étkezőket. (Ez az 
összeg kb. 70 ebéd nyersanyag értéke.) 
A jelentés szerint a hiányok pótlása 
nem történt meg. 

A főzés technikájáról ill. az elkészí-
tés módjáról azt állapították meg, hogy 
a leves zöldségeket ós a húst későn ké-
szítették elő, így a gulyáslevest fővet-
lenül adagolták. A tésztaételek készí 
tési módja hibás volt. A fánk belseje 
a keletlein tészta miatt mázgos, sület-
len volt. 

„Az előbbiekből megállapítható, hogy 
1970. márc. 23-án a felhasznált anyag 
mennyisége, valamint a főzési tech-
nológiai előírások elhanyagolása miatt 
a hallgatók sem mennyiségben, sem 
minőségben nem kapták meg a normá-
nak megfelelő ételeket." 

Állott hús a levesben 
Ugyanakkor azt is megállapította a 

vizsgálat, hogy a gulyáslevesbe mintegy 
15—20 kg több napos állott húst is be-
lefőztek, olyat, amelynek már szaga 
volt. 

Szabálytalanul, egy főzőedényben fő-
zik a központi konyhán a magasabb 
normájú (7,70 Ft nyersanyag értékű 
hallgatói) és az alacsonyabb normájú 
(5.85 Ft nyersanyag értékű dolgozói), 
valamint a személyzeti ebédet (nyers-
anyagnormája 4.80 Ft.) „Figyelemmel 
a napi étkezői létszám alakulására a 
központi konyha átlagosan naponta az 
ebédeknél 0,60 Ft-tal csökkenti jogta-
lanul az egyetemi hallgatók nyers-
anyagnormáját, az egyetemi és konyhai 
dolgozók javára. Ez naponta 2000—2200 
egyetemi hallgató déli étkeztetésénél 
1200—1300 Ft jogtalan nyersanyagnor-
ma csökkenést jelent." 

A vizsgálat megállapítása szerint 
1R69. nov. 18, 1970. márc. 25 között a 
vizsgált hét nyersanyag (liszt, zsír, bur-
gonya, tojás, sertéshús, marhahús, ke-
nyér), szabálytalan elszámolásával ösz-
szesen 57 204 Ft 82 fillérrel károsítot-
ták meg a hallgatókat, ill. a megren-
delőket. 

Az adatok azt is bizonyítják, hogy 
a vállalat 5. sz. telepe a fenti hét cikk 
esetében a beszerzéshez viszonyítva 
több forint értéket számolt el, mint 
amennyi a raktárba beérkezett. A te-
lep az előírt nyersanyagnorma látszó-
lagos betartása érdekében olyan nyers-
anyagokat is elszámolt, amelyeket 
ténylegesen be sem szerzett. 

A hallgatók megkárosítását jelzi az 
is. hogy 1969-ben 18 713 Ft termelési 
adót fizetett be a vállalat 5. sz. telepe 
a 0.5% feletti (ennyi a megengedett 
eltérés a nversanyag normánál) nyers-
anyag megtakarítás címén. 

Szakszerű vizsgálat kell 
A népi ellenőrzési vizsgálat igazolta 

a két egyetem KISZ Bizottságának ké-
rését, mert bebizonyosodott, hogy bár 
pl. a KISZ JATE Bizottsága érdekvé-
delmi csoportja rendszeres és nagy 
munkát igénylő tevékenységet fejtett 
ki a menzákon, sajnos idő és szakér-
t e i ^ & 

szakmai ellenőrzést folytatni nem tu-
dott. De, hogy ez a munka nem volt 
hiábavaló, bizonyítja az is, hogy a né-
pi ellenőrök jelentésében számos olyan 
észrevétel, javaslat található, mely az 
érdekvédelmi csoporttól származik. Pl. 
a vállalat belső szervezetlenségére és a 
vállalati belső ellenőrzés hiányosságá-
ra vonatkozó számos észrevétel; a há-
rom fázisos mosogatás hiánya; a sze-
mélyzeti étkeztetés helytelen megol-
dása. stb. 

Foglalkozik a jelentés azzal is, hogy 
az egyetemi hallgatókat semmi sem 
ösztönzi arra, hogy a felhasználni nem 
kívánt menzajegyeket visszaadják és így 
a lefőzött ételek ne menjenek kárba. 
Ezzel kapcsolatban mipd a SZOTE, 
mind a JATE KISZ Bizottsága tények-
kel bizonyítottá, hogy milyen károkat 
okoz évközben. — de különösen vizs-
gaidőszakban — a népgazdaságnak a 
sok megfőzött, de el nem fogyasztott 
etel. 

A népi ellenőrök javaslata megegye-
zik a KISZ Bizottságok már, korábban 
is többször és több helyen elhangzott 
javaslatával, mely szerint szükséges 
lenne megfontolni, hogyan lehetne a 
szociális támogatásként juttatott pénz-
összegeket úgy csoportosítani, hogy az 
étkezési költségvetési hozzájárulást a 
hallgatók szociális kategóriájuktól füg-
gően megkapják, ugyanakkor az ét-
kezési jegyek térítési díja minden hall-
gató részére azonos lenne. 

Az Alföldi Üzemi Vendéglátó Vál-
lalat igazgatója a népi ellenőrzési bi-
zottságnak írt válaszában közölte, hogy 
az 5. sz telep vezetőjét állásából fel-
függesztette, 'a raktáros és a főszakács 
ellen fegyelmi eljárást indított meg. 

Űj üdülőház 
— Erdélyi 
körutazás 

A JATE Szakszervezeti Tanács Inté-
zőbizottsága kibővített intézőbizottsági 
ülést tartott. 

Az Intézőbizottság az alapszervezeti 
titkárok tájékoztatója alapján megtár-
gyalta a bérrendezés tapasztalatait. Né-
hány megtárgyalt kérdést a követke-
zőkben röviden ismertetünk. 

Balatonbogiári üdülőház 
Dr. Balogh János tájékoztatta az 

Intézőbizottságot a JATE balatonbog-
lári üdülőháza átalakítási munkálatai-
ról. Az átalakítás után az épületben 
két négyszemélyes és egy kétszemé-
lyes szobában, valamint a felállításra 
kerülő két faházban négy háromsze-
mélyes szobában egy turnusban össze-
sen 22 felnőtt üdülésére lesz lehetőség. 
Gyermekágyak kívánságra beállíthatók. 
Az IB megbízta dr. Balogh Jánost, 
Gruber Lászlót, Szentirmai Lászlót és 
dr. Vártay Istvánt az üdülőház üzemel-
-tetési szabályzatának kidolgozásával. 
Az üdülőház július 1-től vehető igénybe. 

Szakszervezeti munka 
a Bölcsészettudományi Karon 

Dr. Szántó Ferenc beszámolt a Böl-
csészettudományi Karon folyó szakszer-
vezeti munka felülvizsgálata során 
szerzett tapasztalatokról. Megállapítot-
ta. hogy a kiküldött bizottság a Böl-
csészettudományi Karon folyó szakszer-
vezeti munkát igen pozitívan értékelte. 

Sajátszervezésű üdültetés 
Gruber László beszámolt a sajátszer-

vezésű üdültetés jelen helyzetéről. A 
tavalyi 68 családdal szemben ez év-
ben eddig 142 család jelentkezett a 
JATE Szakszervezeti Bizottsága által 
Sopron, Kőszeg, Veszprém, Pécs. Buda-
pest, Debrecen, Kazincbarcika, Miskolc, 
Sárospatak és Eger felsőoktatási intéz-
ményeivel létesített cserekapcsolat ré-
vén sorrakerülő önköltséges üdülésre. 
A jelentkezések alapján az üdülési idő-
pontok végleges beosztása június 15-ig 
megtörténik. 

Erdélyi körutazás 
A Szakszervezeti Bizottság augusz-

tus közepén ötnapos erdélyi autóbusz-
kirándulást tervez. 

Lakásigények összeírása 
A Városi Tanács Lakásgazdálkodási 

Hivatala felhívására a Szakszervezet 
felmérte a JATE dolgozóinak lakásigé-
nyeit. Az Egyetem területén összesen 
75 lakásigénylés van. Az összesített fel-
mérést és a kérelmeket továbbította a 
Szakszervezeti Bizottság a Tanácshoz. 

A SZOTE KISZ V.B. 
állást foglalt 
Szakmai gyakorlatra kiutazó 
kísérők: 

A Végrehajtó Bizottság nyári külföl-
di szakmai gyakorlatokra a következő 
elvtársakat bízta meg a csoportok kí-
6gre,^ével: 

Lipcsébe: dr. Mari Albert 
Odesszába: dr. Sándor Tamás 
Haliéba: dr. Lehota Gyula 
Várnába: dr. Farkas Gyula 
Krakkóba dr. Poczik Miklós 
Külföldi munkára kiutazók kísérői: 
Weimarba: Siklósi Csaba 
Rostockba: dr. Vámos Károly 
Greizbe: dr. Szilágyi Károly 
Drezdába: dr. Szabó Imre 
Wismarba: dr. Csanádi János 
Az építőtábori kísérők helyeinek be-

töltéséért az Oktatói Dolgozói KISZ-
szervezet és az Orvoskari Végrehajtó 
Bizottság felelős. 

Nyelvismereti felmérés: 
A KISZ-bizottság a rektortól kér en-

gedélyt, hogy a Lektorátus felmérést 
készíthessen a kiutazók angol, illetve 
német nyelvű ismereteiről^ 

Felhívás: 
„Az építőtáborba való jelentkezés 

önkéntes, de vállalása kötelezettséget 
is jelent. Ennek megfelelően, ameny-
nyiben valamilyen ok miatt vissza kell 
lépned, kérünk, hogy írásban jelentsd 
be és a jelentkezési lapodat is küldd 
vissza még a vizsgaidőszak előtt. 
Amennyiben a táborból igazolatlanul 
maradsz távol, vagy nem értesíted az 
Egyetemi KISZ-bizottságot (Apáthy 
Kollégiumban) az fegyelmi eljárást 
von maga után." 

Dicsérő oklevél 
A József Attila Tudományegyetem 

KISZ-szervezetének Végrehajtó Bizott-
sága dicsérő oklevéllel jutalmazta 

a KISZ-bizottságban, illetve a VB-
ben kifej tet t többéves kimagasló tevé-
kenységéért 

dr. Várkonyi Zoltánt. Tajti Klárát és 
Tolvaj Lászlót, 

a KISZ-bizottságban kifejtett több-
éves kimagasló tevékenységéért 

Fábián Györgyöt és Farkas Máriát, 
több éves kiemelkedően végzett kari 
KISZ-titkári tevékenységéért 

Vastagh Páll és Kiss Zoltánt. 
az Egyetemi és Főiskolai Hallgatók 
Művészeti Fesztiválja megrendezést 
során kifejtett kimagasló szervező, irá-
nyító tevékenységéért 

Ambrus Györgyöt. 
az ú j egyetempolitikai Intézkedések 

bevezetése során kifejtett kimagasló te-
vékenységéért 

Izsák Pétert, 
az elmúlt időszakban kifejtett kül-

ügyi tevékenységéért 
Timár Ilonát. 
az Egyetemi Színpad munkájában ki-

fejtett kimagasló tevékenységéért 
Pálfy Katalint és Notheisz Jánost 

a népitánccsoport munkájában kifejtett 
kimagasló tevékenységéért 

Lipták Máriát és Süli Istvánt, 

Félévzáró közgyűlés 
Félévzáró közgyűlést tartattak május 

12-én este a Hugonnai Kollégiumban. 
A gyűlésen részt vett dr. Bártfai 
György, a SZOTE KISZ-bizottságának 
titkára és Fülöp Jánosné, az orvoskol-
légiumok igazgatóhelyettese. A félévi 
munka értékelése után megjutalmaz-
ták a legjobban dolgozó hallgatókat és 
elbúcsúztatták Száméi Éva hatodéves 
hallgatót, a Diákbizottság titkárát, aki 
éveken át lelkes, odaadó tevékenységé-
vel segítette, irányította a kollégiumi 
munkát. 

Személyi változások 
a JATE KISZ 
Bizottságában 

Május 5-én ülé6t tartott a KISZ Jó-
zsef Attila Tudományegyetemi Bizott-
sága, amelyen személyi kérdésekben 
döntöttek. Németh József felmentését 
kérte az Egyetemi Végrehajtó Bizottság 
titkári teendőinek ellátása alól. Az 
Egyetemi Bizottság a kérést elfogadta 
és Hegyi András ötödéves bölcsészhall-
gatót választotta meg a VB titkárává, 
Németh Józsefet titkárhelyettesi teen-
dők ellátásával bízták meg- Az Egyetemi 
Bizottság felmentette — tagjai sorából 
dr. Várkonyi Zoltán adjunktust, Tajti 
Klára, Fábián György és Farkas Mária 
hallgatókat. Az EB ezzel egyidejűleg 
tagjai sorába választotta Porcsalmi Ju-
ditot, az Irinyi Kollégium diákbizottsági 
titkárát, Földessy Lászlót, a BTK má-
sodévfolyamának titkárát. Bummer 
Krisztina elsőéves TT-karos hallgatót és 
Kardos Sándort, a JTK KISZ VB tag-
ját. Az egyetemi Bizottság Ta.iti Klára 
és Tolvaj László elvtársakat felmentette 
VB tagságuk alól és helyettük a Vég-
rehajtó Bizottság tagjáivá választotta 
Oláh Katalin másodéves joghallgatót és 
Zsembery Antal negyedéves bölcsész-
hallgatót. A sportfelelősi teendők ellá-
tásával a VB Fábián György helyett 
Horváth Antal harmadéves TT-kanx 
hallgatót bi£ta meg. 


